
 
Verslag over de  vergadering van dinsdag 22 maart 2022 

 
Aanwezig:  
   
de heer M. VANBUEL (G&A DE MEUTER) Voorzitter 
 G. COERTJENS (NV BILFINGER INDUSTRIAL SERVICES) 
 S. BEERTEN (MOURIK) 
 N. LAENEN (4BEST) 
 F. DE MEDTS (DE MEUTER) 
 P. VAN DE VELDE (ARFI VALENS) 
 B. VANDENBREEN (ROMARCO) 
 J. WAUTERS (RENOTEC) 
 D. BULENS (TECNO BOUW)  
 
Verontschuldigd: 
  
De heer K. MERCKX (NV BILFINGER INDUSTRIAL SERVICES) 
 D. VANDEKERKHOF (RENOTEC) 
 L. DE KNIJF (APB) 
  
 
De heer M. Vanbuel, Voorzitter, heet iedereen van harte welkom bij Confederatie Bouw Provincie 
Antwerpen.  
 
  
AGENDA  
 
1. Verslag over de vorige algemene vergadering  dd 22 maart 2022 

 
Het verslag van 22 februari ’22 wordt zonder opmerkingen goedgekeurd. 
 
 
2. Werkgroep opleidingen/PBM’s (Guy Coertjens, Michel Fumière, Jan Wauters en  
    Maarten Vanbuel) 
 
De opleidingen lopen, al ligt het aantal inschrijvingen beduidend lager dan vorig jaar. 
De opleidingen worden momenteel aangeboden op 3 locaties ; Geel, Kortrijk en Seraing,  
maar voor de opleidingslocatie te Kortrijk is er geen interesse. 
De opleidingslocatie te Seraing voor de herhalingsopleiding wordt wel geapprecieerd. 
 
 De opleidingskalender voor de basis- en herhalingskalender voor het najaar wordt snel online gezet. 
 
In de nieuwe CAO wordt gesproken over de certificatie van de deelnemer, waarbij een geslaagde 
deelnemer het persoonscertificaat van asbestverwijderaar ontvangt. 
Guy Coertjens heeft hierover reeds een eerste contact gehad met Christian Depue van Constructiv.  
Ook Maarten Vanbuel heeft hiervoor begin januari aan Constructiv gevraagd om dringend de 
werkgroep asbest terug bij elkaar te roepen.  Willem Van Peer zou dit organiseren. 
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Er is wel al samengezeten met Bouwunie en Confederatie Bouw maar het initiatief ligt bij Constructiv 
om dit open te trekken naar overleg met de sociale partners. 
 
Er is ook een gesprek voorzien met Joris de Fré maar Joris is helaas out omwille van corona. 
 
Vanuit VAB ABD zal Guy Coertjens nog contact opgenemen met FOD WASO om af te toetsen of het 
persoonscertificaat behaald kan worden tijdens de herhalingsopleidingen voor arbeiders en 
werfleiders. 
Momenteel is er al wel een toezegging van de integratie van deze examinering in de BOA 32 u. 
                
     
Voor wat betreft de opleiding asbest inventariseerder voor OVAM ; 
 
Momenteel kan enkel nog maar de ‘niet verplichte vooropleiding’ gevolgd worden. 
Zodra een certificatie instelling erkend is, kunnen hun verplichte opleidingen starten en uiteindelijk 
kan er dan een examen worden afgelegd.  Het ganse dossier komt nu in een stroomversnelling 
gezien de wetgeving mbt een verplichte woningpas, voor gebouwen ouder dan 2001, vanaf 7 
oktober van kracht zou gaan. 
 
 
 3. Werkgroep regelgeving (Luk De Knijf, Dirk Leeuwerck) 
 
Er is een gesprek geweest met DUBO Limburg over de indicatieve verwijderingstarieven die in de 
inventarissen vermeld worden.  Er is afgesproken dat er geen richtprijzen meer vermeld worden 
omdat deze vermelde tarieven niet realistisch zijn en deze ook afwijken afhankelijk van de betrokken 
inventariseerder.  Vanaf begin maart zouden de ramingen geschrapt worden.  Aan inventarissen die 
zijn afgeleverd tot maart kan uiteraard niets meer gewijzigd worden. 
 
DUBO wordt gedwongen om een prijsindicatie mee te geven zodat een raming kan worden gemaakt 
mbt de subsidiëring. 
 
Het is in ons voordeel om een richting aan te geven voor een raming met een realistische 
prijsindicatie zodat deze wel opgenomen kan worden in de inventarissen. 
 
Todo iedereen; 
We zouden deze raming ook graag behandelen op de algemene vergadering van 20 april. 
Gelieve hiervoor zelf al indicatief enkel tarieven per m² of lopende meter te verzamelen voor het 
verwijderen van daken of buisisolatie.  Ook voor het werken in zone waarbij rekening wordt 
gehouden met de  verplaatsingskost, luchtmetingen , vrijgave meting ,  opbouwen zone , 
verwijderingsprijs per lopende meter of m², afbraak, opkuis  en de afvalverwerking. 
 Ook de werfsituatie beïnvloed de prijs gevoelig omwille van bvb verschillende ruimten, de 
bereikbaarheid of spreiding over verschillende verdiepingen. 
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Er is een voorstel tot wetswijziging in de maak mbt de blootstelling van asbest voor werknemers. 
De Europese wetgeving is aan herziening toe en het voorstel voor deze herziening is met een 
overweldigende meerderheid goedgekeurd ;  675 stemmen voor,  23 afwezigen en 2 tegenstemmen. 
In dit voorstel geeft men ook mee dat er in Europa zo’n 35 miljoen woningen gerenoveerd gaan 
worden tegen 2030. 
De wereldgezondheidzorg geeft in dit rapport  aan dat de piek van asbestziektes waarschijnlijk tegen 
2025  zal bereikt worden. 
 
In deze resolutie wil men onderstaande aanbevelingen omschrijven : 
-        Een Europese richtlijn voor asbestregisters en een verwijderbeleid in alle lidstaten; 
-        Een betere bescherming van werknemers tegen blootstelling aan asbest, met vooral een flinke  
              verlaging van de blootstellingsnorm; 
-        Verplichte screening van gebouwen voorafgaand aan renovatie, verkoop en verhuur; 
-        Een betere erkenning van beroepsziekten ten gevolge van blootstelling aan asbest op het werk 
               en betere compensatie (en de omzetting van de huidige Aanbevelingen in een Richtlijn) en   
               dat in alle lidstaten van de EU; 
-        Een actieve rol van de EU in de strijd voor een internationale ban op productie en gebruik; 
 
De vakbonden zijn mee grote drijfveer om het verwijderen van asbest te controleren en te 
reguleren,  vandaar de belangrijke rol  van Constructiv.      
 
Enkele belangrijke aanbevelingen zitten in de blootstellingsnorm die ook in de hermetische zone zal 
gehanteerd worden en de vereisten voor docenten en opleidingscentra. 
Asbestverwijderaars moeten steeds de nieuwste machines en werkmethodologie gebruiken. 
 
Op 29 april is er een hoorzitting in het Vlaams Parlement omdat Vlaanderen qua wetgeving 
toonaangevend is in Europa.  Ook Sven De Mulder van OVAM is uitgenodigd als gastspreker. 
Ter voorbereiding van deze hoorzitting dient er vanuit VAB ABD een overlegmoment met Constructiv 
en Fedasbest te worden ingepland. 
 
De Engelstalige tekst met werktitel P9_TA (2021)0427 zit in bijlage bijgevoegd. 
Graag opmerkingen over deze tekst tegen algemene vergadering van 20/04 om dit verder tijdig te 
kunnen communiceren met de betrokken partijen. 
 
Deze tekst gaat voor het einde van het jaar voorgelegd worden bij het parlement waardoor de 
lidstaten binnen max 5 jaar de wetgeving moeten aanpassen. 
 
Enkele punten ter discussie zijn de grenswaarde van 0.001/cm³ en de metingen met een elektronen 
microscoop. Significant nadeel bij deze methode is dat pas na 10 à 12 uur het resultaat van de 
meting bekend is en het 2 tot 3 keer duurder dan de gewone analoge meting. Hierdoor zijn de 
resultaten niet onmiddellijk beschikbaar op de werkplek tijdens de uitvoering en wordt de uitvoering 
alleen maar duurder. 
 
Iedreeen die asbest gaat verwijderen MOET over een erkenning beschikken. 
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Ook de opleiding rond eenvoudige handelingen wil men omvormen tot een basisopleiding van 3 
dagen voor complexe verwijderingen (hermetische zone) komt hier nog eens 2 dagen bij en voor 
iedereen een periodieke herhaling om de 4 jaar.  Hierbij zou vanuit VAB ABD een tegenvoorstel van 
om de 2 jaar voorgesteld worden. 
 
Opleidingsinstellingen en mensen die opleidingen geven MOETEN over een certificaat beschikken. 
 
Het is belangrijk dat VAB ABD hier goed vertegenwoordigd is . Geef aan als je graag meegaat naar 
deze hoorzitting. 
 
TODO iedereen ; 
Gelieve uw bemerkingen bij bijgevoegde tekst door te geven tegen de algemene vergadering. 
Gezien het om Engelstalige wettekst gaat, vereist het een gezonde portie doorzettingsvermogen om 
het ganse document door te lezen maar deze resolutie wordt bepalend voor de toekomst van onze 
sector. 
 

 
4. Werkgroep afval (Marc Boterdaele, Bart Libbrecht, en Dirk Vandekerkhof)  
 
De geplande vergadering met DENUO is afgelast omdat de beleidsnota en beleidsvisie nog niet klaar is. 
We zullen de draft alvast ontvangen. 
Nota en visie worden ook beïnvloed op Europees niveau waarbij men het storten van asbest wil 
afbouwen en aandringt op de  denaturatie van asbest door nieuwe technieken en technologieën. 
 
 
 
5.  Werkgroep PR  (Maarten Vanbuel) 
 
Er zijn geen nieuwe topics. 
 
De statutaire vergadering in april is het ideale moment om eventuele wijziging in onze statuten door te 
voeren zodat nieuwe leden welkom geheten kunnen worden. 
Het is evenwel zeer belangrijk dat tegen dan de statuten op punt staat zodat dit ook door de nieuwe 
leden gerespecteerd kan worden. 
 
Maarten Vanbuel roept de Raad van Bestuur samen om hierin een aantal voorstellen te formuleren 
tegen de algemene vergadering van 20 april. 
 
Er wordt ook een oproep gedaan om zich kenbaar te maken als u zich kandidaat wil stellen voor de raad 
van bestuur of een functie als voorzitter, ondervoorzitter Nl of Fr, penningmeester of secretaris. 
Kandidaten moeten zich kenbaar maken voor de algemene vergadering van april en het staat elk lid vrij 
zich kandidaat te stellen.  U kan ook lid zijn van de Raad van Bestuur zonder een functie te bekleden. 
 
U kan uw kandidatuur stellen door een mail te sturen tav annick.penne@confederatiebouw.be 
Uw kandidatuur moet uiterlijk voor 15 april 2022 ingediend worden en kan via mail  door het document 

mailto:annick.penne@confederatiebouw.be
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in bijlage in te vullen. 
 
 
 
6. Ad Hoc werkgroep Website (Guy, Nanou, Maarten) 

 
Foto’s en filmmateriaal voor de website mogen nog steeds doorgestuurd worden. 
 
 
Guy Coertjens heeft de Franstalige teksten ontvangen, met dank aan dhr Fumière voor het grondige 
verbeterwerk.   Dit luik kan nu mee online gezet worden zodat de website volledig gebruiksklaar is. 
De Franstalige niet leden asbestsaneerders kunnen nu ook bezocht worden door Maarten Vanbuel. 
 
Mbt het offerteluik zal u nog een testmail ontvangen met codes in, zodat voor de offerte aanvraag 
een koppeling kan gemaakt worden tussen de website en het lid. 
Als u ingaat op de offerteaanvraag is het niet de bedoeling dat VAB-ABD gekoppeld wordt in deze 
verdere communicatie of een kopie van het voorstel ontvangt. 
 
 
 
7. Varia 
 
Traditioneel wordt er door de verenging in september een uitstap met overnachting aangeboden 
door de vereniging.  Traditioneel worden de partners mee uitgenodigd. 
 
De uitstap is van vrijdagnamiddag op zaterdag.  Afhankelijk van de beschikbaarheid in het 1ste, 2e, 3e 
of 4 e weekend van september. De gekozen datum wordt u zo snel mogelijk meegedeeld. 
 
Momenteel is een voorstel opgevraagd bij Pari Daiza en Glamping Durbuy. 
                 
  
De Raad van Stade heeft meegedeeld dat de heropening van REMO nog niet op tafel ligt.  
REMO blijft dus voorlopig gesloten.  Gelet op de aanmoedigingen rond denaturatie is het 
twijfelachtig of Remo nog een initiatief zal blijven. 

 
 
 

8 Belangrijke data  
 
Onze jaarlijkse algemene vergadering is op woensdag 20 april in Hof ter Imde, Beekstraat 32 te 1861 
Meise.  De vereniging verwacht u om 15.30 u voor de vergadering en biedt u aansluitend een diner 
aan, na het aperitief (18.00u).  
Vooraf inschrijven is verplicht.   
U vindt de uitnodiging in bijlage.  
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De volgende vergadering is op dinsdag  24 mei op locatie Confederatie Bouw Provincie Antwerpen,      
in de Theodoor Van Rijswijckplaats nr 7 te Antwerpen 4e verdieping, zaal 3 
De vergadering start om 13.00 u.  
U heeft hiervoor ook al een uitnodiging via Outlook ontvangen.  
 
 
 
De vergadering werd afgesloten rond 14.28 u met een warme oproep om aanwezig te zijn op de 
algemene vergadering van 20 april in Hof Ter Imde. 


